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Lagmanden med uheldige udtalelser om storhvalen

Lagmanden har givet danskerne den opfattelse, at fangst af storhvaler ikke har betydning for 
Færøerne, og det er meget uheldigt. Det siger Jørgen Niclasen, landsstyremedlem for 
udenrigsanliggender, til radioen.

Færinger har ikke fanget storhvaler i mange år, og der er ikke planer om at genoptage den fangst,
forsikrede lagmand Kaj Leo Johannesen de danske medier om efter Rigsmødet i Skagen i tirsdags. 

Men færinger er i stor fare for at miste retten til for altid at fange storhval, for i næste uge påtænker 
den internationale hvalfangstkommission, IWC, at vedtage et forslag om at forbud mod fangst af 
storhvaler for lande, som ikke fanger storhval.

Det forslag støtter den danske regering, selv om det strider mod færøske interesser.

Få dage før rigsmødet var Jørgen Niclasen i samråd i Lagtingets Udlandsudvalg. I udvalget var der 
enighed om, at landsstyremedlemmet skulle gøre alt for at hindre, at IWC vedtager forslaget om 
forbud mod fangst af storhvaler.

Derfor mener landsstyremedlemmet, at lagmandens udtalelser efter rigsmødet var upassende. 
Jørgen Niclasen siger til radioen, at lagmanden i stedet for burde have forsøgt at påvirke 
statsministeren til at gå ind for de færøske synspunkter.

- Hvad bliver det næste, som bliver taget fra os, når det drejer sig om ressourcer. Bliver det 
fuglen, fisken eller fåret, spørger Jørgen Niclasen.

Færøudvalget 2009-10
FÆU alm. del Bilag 34
Offentligt


